
               Gostynin, 23 stycznia 2014r. 
    

      
       Pan/i 
 
       ..................................................... 
 
 
 Zapraszam na XL Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu  

31 stycznia 2014r. o godz. 8.30 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin.  
 
 
Porządek obrad; 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

 - wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 

Gminy Gostynin. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Gostyninie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych programem przyjętym w uchwale Nr 221 

Rady Ministrów z 10 grudnia 2013r. w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 125/XVI/2012 Rady Gminy Gostynin z 

dnia 20 stycznia 2012r. w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Zespole Szkoły 

Podstawowej i Gimnazjum w Solcu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 126/XVI/2012 Rady Gminy Gostynin z 

dnia 20 stycznia 2012r. w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Zespole Szkoły 

Podstawowej i Gimnazjum w Lucieniu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 127/XVI/2012 Rady Gminy Gostynin z 

dnia 20 stycznia 2012r. w sprawie utworzenia Integracyjnego Punktu Przedszkolnego przy 

Zespole Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Emilianowie. 

10.  Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Przyjęcie protokołów, z poprzednich sesji. 



13.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

14.  Zakończenie obrad Sesji.  

 
 
       Przewodniczący Rady Gminy   
               Tomasz Bronisław Lewandowski 
 
 
 
 
Na podstawie art.25, ust.1, pkt 3 ustawy z 08.03.1990r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. Nr 142 z 2001r. poz.1591, z późn. zmianami) 
radnemu przysługuje zwolnienie z pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gmin. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Protokół 
z obrad XL Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 31 stycznia 2014 r. 
 
 
 
 
Stan Rady Gminy        - 15 radnych 
Obecnych                    -  13 radnych  
Lista obecności radnych w załączeniu. 
Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 
 
 
W sesji udział wzięli: 

1. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 
2. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 
3. Kierownik SO - Krzysztof Czerwiński 
4. Prawnik - Konrad Wypych 
5. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 
6. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

 
 
Do punktu 1-go. 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
Otwarcia sesji o godz. 8.30 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 
Lewandowski. Powitał Radnych, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Prezesa ZK, Kierowników 
Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Prawnika, Sołtysów oraz 
media i wszystkich obecnych.  
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 
 
Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: chciałabym wnieść o zdjęcie punktu 4 „Podjęcie uchwały w 
sprawie: upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gostyninie do 
załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej”, z porządku obrad. Ta 
uchwał dotyczyła dodatku energetycznego, najpierw plany były takie, żeby ten dodatek był 
obsługiwany przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, ale po przemyśleniu sprawy, dla dobra 
osób, które ubiegają się o ten dodatek energetyczny, dobrze będzie, jeżeli on będzie w Urzędzie 
Gminy ze względu na to, bo Urząd Gminy zajmuje się również dodatkami mieszkaniowymi, 
ponieważ te dodatki się ze sobą wiążą. 
 
Radni zmianę do porządku obrad przyjęli 11 głosami za. 
Radni porządek po zmianach przyjęli 11 głosami za. 
 
Do punktu 2-go.  
Interpelacje i zapytania radnych.  
Interpelacji i zapytań radnych nie było. 
 

Do punktu 3-go. 
Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 
Gostynin przedstawiła Pani Sekretarz Gminy Marzena Bulińska. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  
(Radny Szymon Szczypawka doszedł na salę posiedzenia). 
Radny Leszek Woźniak: Pani mówiła o tych komputerach, jakie trzeba warunki spełniać, żeby 



jakaś rodzina dostała komputer? Bo to nie wszyscy wiedzą.  
Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: odpowiem na to pytanie, 40 rodzin otrzymało komputery. 
Radny Leszek Woźniak: 40 rodzin? 
Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: tak, są to rodziny, których dochód nie przekracza kryterium 
dochodowego i są to dzieci, które mają bardzo dobre wyniki w szkole. Brane były pod uwagę 
oceny z końca roku 2013, są to osoby, których średnia jest bardzo wysoka. Najgorsza średnia z 
tego, co pamiętam, to jest średnia 3,00, jest tylko jedna osoba, która ma taką średnią. Są to 
wybrane, najlepsze osoby. Pan Grzegorz Kępczyński, w tej chwili jeździ po rodzinach i robi 
umowy użyczenia i do tej pory, bo pytała się go niedawno, nie zauważył żadnej rodziny, która 
byłaby jakaś, w jego ocenie oczywiście, dysfunkcyjna. Także myślę, że są to w dobre miejsca 
skierowane komputery. 
 
Do punktu 4-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 
gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: na wczorajszej komisji oświaty wniesiono poprawki w 
paragrafie 3, zastąpić zapis „Uchwałą wchodzi w życie z dniem podjęcia”, zapisem ”Uchwała 
wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Mazowieckiego”. Ta poprawka wynika stąd, że naszym zdaniem uchwała powinna wejść w życie z 
dniem podjęcia, ale ponieważ większość gmin podejmuje po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego, więc stąd po prostu jest ta zmiana. 
Radni zmianę przyjęli 13 głosami za. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały u wag nie wnieśli. 
Uchwała nr 311/XL/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. (Radny 
Jerzy Węglewski doszedł na salę posiedzenia). 
 
Do punktu 5-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w zakresie 
dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 
osób objętych programem przyjętym w uchwale Nr 221 Rady Ministrów z 10 grudnia 2013r. w 
sprawie ustanowienia wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały u wag nie wnieśli. 
Uchwała nr 312/XL/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 6-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: zmiany Uchwały Nr 125/XVI/2012 Rady Gminy Gostynin z dnia 20 stycznia 2012r. w 
sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Zespole Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w 
Solcu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały u wag nie wnieśli. 
Uchwała nr 313/XL/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 7-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: zmiany Uchwały Nr 126/XVI/2012 Rady Gminy Gostynin z dnia 20 stycznia 2012r. w 
sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Zespole Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w 
Lucieniu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały u wag nie wnieśli. 
Uchwała nr 314/XL/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  



 
Do punktu 8-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: zmiany Uchwały Nr 127/XVI/2012 Rady Gminy Gostynin z dnia 20 stycznia 2012r. w 
sprawie utworzenia Integracyjnego Punktu Przedszkolnego przy Zespole Szkoły Podstawowej i 
Gimnazjum w Emilianowie. 
Radny Leszek Woźniak: dwa lata temu było mówione, że te przedszkola miały być przez dwa lata, a 
co z tymi szkołami, jak w Sierakówku, w Białotarsku? Czemu tam nie ma przedszkoli, przecież też 
dzieci są, to założyć wszędzie przedszkola i w Białotarsku i w Sierakówku. 
Radna Ewa Michalska: w Sierakówku jest przedszkole.  
Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: w Sierakówku jest tylko prowadzone przez fundacje. 
Radny Leszek Woźniak: no ja wiem, że jest. 
Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: niepubliczny punkt przedszkolny. 
Radny Leszek Woźniak: ale jakie tam są warunki, żeby się dostać, ile trzeba zapłacić, tam, a ile tu. 
Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: wiem, że do czerwca 2014roku ten punkt będzie funkcjonował z 
funduszy unijnych. Więc tam były to punkty bezpłatne, poza tym uczęszczają z terenu gminy 
Gostynin, tam, dzieci, ponieważ gmina nasza dotuje również ten punkt, także tam nie sądzę, żeby 
opłaty były wysokie. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: pewnie należałoby się 
zastanowić, rzeczywiście nad siecią tych przedszkoli, no w innym, jak gdyby punkcie albo tej 
komisji, albo w ogóle spraw komisji i Rady, ale musimy wrócić do tej uchwały. 
Radny Leszek Woźniak: ja wiem, że musimy wrócić, ale trzeba mieć na uwadze, żeby w Sokołowie, 
czy gdzieś indziej założyć przedszkole, przecież wszędzie dzieci są. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: słuszna uwaga. Myślę, że 
rzeczywiście należy się powoli zastanowić d tym tematem. 
Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: może w sprawach różnych powiemy. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
Uchwała nr 315/XL/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 9-go. 
Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  
 
Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  
wniosków nie wypracowała. 
 
Komisja Budżetu i Finansów: wniosków nie wypracowała. 
 
Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  
wniosków nie wypracowała. 
 
Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 
 
Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  
wniosków nie wypracowała. 
 
Do punktu 10-go. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Interpelacji nie było. 
 
Do punktu 11-go. 
Przyjęcie protokołów, z poprzednich sesji.  
Protokoły, z obrad XXXVIII i XXXIX Sesji Rady Gminy zostały przyjęte 13 głosami za.  



 
Do punktu 12-go. 
Sprawy różne i wolne wnioski. 
Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: docelowo zgonie z planami Ministerstwa Edukacji Narodowej, 
w każdej szkole będzie oddział przedszkolny, czyli przedszkole tak naprawdę. Gmina będzie się 
ubiegała, tzn. ubiega się już, z Kapitału Ludzkiego, o dofinansowanie wszystkich oddziałów 
przedszkolnych, w każdej  szkole. Więc to jest tylko sprawą czasu po prostu i na pewno te oddziały 
przedszkolne będą miały podobny charakter i podobne wyposażenie w każdej ze szkół, bo do tego 
dąży Ministerstwo Oświaty. Czyli te Kluby Małego Smyka, jak gdyby są kontynuacją programu 
Ministerstwa Edukacji Narodowej, który wchodzi powoli w życie. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: czyli należy sądzić, że 
będą wszędzie, tak? 
Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: tak, ale tzn. to nie będą Kluby Małego Smyka, tylko to będą 
oddziały przedszkolne, doposażone, dlatego, że w każdej ze szkół są oddziały przedszkolne zerowe 
i to nie znaczy, że w tych szkołach nie mogą być oddziały przedszkolne, które będą skupiały 
kategorię dzieci młodszych, tak, jak jest w Klubach Małego Smyka, chodzi tylko o odpowiednie 
doposażenie, o stworzenie warunków, dla tych dzieci młodszych. I o to m.in. gmina będzie się 
ubiegać, zobaczymy, jak to się uda, jakie środki uda się pozyskać, na to żeby doposażyć 
pomieszczenia, w których się dzieci bawią, zabawki, pomoce naukowe, przyrządy. ect. 
Radny Mirosław Nowacki: sołtys mi zgłosił, żeby zgłosić się z wnioskiem do Zakładu 
Energetycznego o wycięcie drzew pod liniami energetycznymi, bo dotykają do drutów i, żeby jakoś 
zareagować, bo Zakład Energetyczny na wnioski właścicieli, co mają te dojścia, to nie reagują. 
Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: a w jakiej miejscowości? 
Radny Mirosław Nowacki: w Helenowie.  
Radna Marzena Staniszewska: Pani Sekretarz ja chciałam się spytać, zaczynają się ferie, zaraz będą 
się u nas rozpoczynać, zimowe i mam pytanie, czy Gminne Centrum tylko będzie funkcjonowało w 
Legardzie? Jak to będzie wyglądało? Miało być, nasze uroczystości, zresztą większość Radnych, też 
zwracało na to uwagę, że mieliśmy rozrzucać po całej gminie, a wszystkie uroczystości czy Dzień 
Matki, czy jakiekolwiek są przenoszone do Legardy.   
Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: to jest chyba pytanie nie do mnie tylko do Pani Dyrektor. Z 
tego, co wiem, to Gminne Centrum Kultury nie planuje żadnych zajęć dla dzieci w okresie ferii 
zimowych, dlatego, że były takie chyba wcześniej przedsięwzięcia i one się nie powiodły, dzieci nie 
przyjeżdżały, pomimo tego, że autobusy były podstawiane pod szkołę. Jak rozmawiałam niedawno 
z Panią Dyrektor, taką uzyskałam odpowiedź. 
Radny Marek Balcerzak: Panie Przewodniczący, ja jeszcze pozwolę sobie zabrać głos, wydaje mi 
się, że nie można się nie odnieść do tej sytuacji, jaka jest na terenie gminy odnośnie warunków, ja 
nie chcę tu krytykować dzisiaj, wielokrotnie powtarzałem, że trzeba opracować jakiś plan, widać 
wyraźnie, że nie jesteśmy przygotowani, ani sprzętowo, ani organizacyjne do zimy. My czekamy i 
marzymy tylko, że zimy nie będzie. Jeżeli później spada śnieg, jest problem. Widzę, że nie ma 
takiego planu. Damy sobie radę, nie damy, prosiłem, żeby wcześniej były już umowy, czy  
zawierane naprzód, ja tylko powiem, że u mnie są miejsca, gdzie od poniedziałku nie można 
wyjechać, nie chodzą dzieci do szkoły, ludzie złoszczą się, nie mogą nawet po chleb się wydostać. 
Dzisiaj wiadomo, że nie ma np. sklepów, że trzeba się udać samochodem, to są dziesiątki 
kilometrów, to nie jest, że ktoś pójdzie sobie pieszo 500m, czy 1000m, powiedzmy do sklepu. Także 
trzeba się zastanowić na przyszłość, ja prosiłem, żeby był plan dróg tych najważniejszych, takich, 
które muszą być odśnieżone, wydaje mi się, że do dnia dzisiejszego tego nie ma, mówi się tylko o 
tych drogach, gdzie jest autobus, a pozostałe drogi po prostu, do pozostałych miejscowości są 
traktowane, jak gdyby po macoszemu. Także ja na przyszłość taką mam prośbę, żeby może jednak 
Urząd Gminy w jakiś sposób zorganizował taki plan. 
Radna Ewa Michalska: tak, ja też tutaj popieram kolegę Radnego Marka Balcerzaka. Myślę, że Pan 
Wójt podczas tego, jak zaczynał kadencje, mówił o tym, że będzie chciał się dogadać po prostu, 
albo jakąś umowę, porozumienie z powiatem. Bo szereg dróg, które po prostu mamy w 



miejscowościach, to są drogi powiatowe i teraz przy drogach powiatowych, to jest tak, że dalej 
sprzęt nie pojedzie na drogę gminną i naprawdę te sprzęty się mijają gdzieś tam, jeżeli to byłoby 
jakimś rejonem, przecież wiadomo, jest, że powiat i tak wynajmuje sprzęt do tego, żeby były 
odśnieżane ich drogi, więc jeżeli byłby jakiś podział, że ten rejon robi dany sprzęt, po prostu sprzęty 
by się nie mijały, a tak to po prostu jest mijanie i to, że szereg dróg jest powiatowych głównych i 
mamy ogromną trudność. A poza tym to jest tak, że 4 godziny od ustania opadów, no i w tym 
momencie, to jeżeli ustaną te opady, to już tam tylko nie wystarczy pług, tylko po prostu coś do 
odgarniania, zresztą przy wąskich drogach, to jest tak, ja mam ta swoją od Solca do Wrzącej, tam 
się zrobił taki lej, że trzeba byłoby, nie wiem chyba tylko jeden kierunek zrobić, bo nie da się 
wyminąć po prostu, bo jak z rejonu było odśnieżanie, to wręcz zostało to skierowane na pobocze, 
pobocze, które jest bardzo strome i naprawdę jest problem. No i to, że np. nie zostały odśnieżone 
np. przystanki, że tylko jest główna część, a przy przystanku, np. na Budach Kozickich została 
wielka zaspa i trudno jest, ani autobus podjechać, te dzieci prosto wychodzą, także. Tutaj ja myślę, 
że właśnie powinno być coś takiego, przecież i tak jest zapłata, ZK by również zrobił usługi dla 
starostwa i w tym momencie nie byłoby tego mijania. 
Radny Andrzej Krzewicki: wczoraj u mnie równiarka odśnieżała, na Rogożewku utknęła, bo nie 
mogła się przebić, ale to, co zdążyła odśnieżyć, to odśnieżyła, dzisiaj rano o godzinie 6.00 stoi, o 
godzinie 15.00 odjechała, 6.00 rano stoi, już mieszkańcy nie mogli wyjechać, a co do drogi 
powiatowej, mogę Państwu powiedzieć tyle, że od poniedziałku jeszcze nie była odśnieżona droga 
powiatowa w Bolesławowie i Stefanowie. 
Radny Jerzy Węglewski: prawda jest taka, że praktycznie, tego śniegu nie ma, troszeczkę popadało, 
od trzech dni nie pada i jest wiatr. Są miejsca, jest 100m, na odcinku 3km drogi, gdzie wiatr 
zawiewa, co dwie godziny trzeba byłoby pług puszczać, taka jest prawda, co najmniej u nas koło 
bloku, o godzinie 18.30 przejechali, dzisiaj już jest droga nieprzejezdna. Musimy też troszeczkę 
zrozumieć tę sytuację, bo nawet jak ja jeżdżę po Polsce, byłem przedwczoraj w Kaliszu, w Sieradzu 
i w wielu miejscach są również drogi nieprzejezdne i to myślę, że powiatowe, a nawet i wyższej 
kategorii, gdzie zawsze dojeżdżałem, a teraz nie dojechałem. 
Radny Zygmunt Kieplin: ja tu bym chciał zwrócić się do Prezesa, żeby trochę i uczulić operatorów, 
bo przykładowo u mnie, przyjeżdża, do sołtysa się nie zgłasza, robi sam. Część Kazimierzowa 
zrobił i wszystko, okazuje się, że asfaltowa droga do Miałkówka, gminna droga została 
nieodśnieżona, autobus się zakopał, problemy były i wszystko. Dzwonie do ZK, a no zdążył 
przyjechać z Kazimierzowa na bazę. I z bazy znowu jedzie na Kazimierzów, odśnieżyć 1,5km 
drogi, to jest też trochę niepoważnie. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: zgłasza Pan ten problem już któryś raz i myślę, że, nie wiem, czy to z 
tego roku, czy z poprzedniego.  
Radny Zygmunt Kieplin: nie, z tego teraz. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: znam problem tej drogi, z większości z sołtysami mamy kontakt.  
Radny Zygmunt Kieplin: rzadko który sołtys podpisywał karty! Jeśli operator odśnieży drogę! 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: nie zawsze podpisują.  
Radny Zygmunt Kieplin: a co roku podpisywali. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: różnie było, jak ja jestem 3 rok, u jednych raz podpisywali, jak sołtysa 
zastali, raz nie. A jeżeli chodzi o współpracę z sołtysem, Pan Andrzej wyszedł, jakoś z nim mamy 
kontakt, jakoś współpracujemy i nie widzę tego problemu. Pan często zgłasza ten problem i tej 
drogi. Była sytuacja taka, Tatra zjechała, akurat był nowy operator, ale to było w tamtym roku. 
Radny Zygmunt Kieplin: nie, nie, w tym roku było. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: a jeżeli chodzi, co Pani Ewa powiedziała, to faktycznie, może by 
gmina ze starostwem porozumienie jakieś zawarła i sektory dróg ustalić, że ten sektor dróg 
powiatowych i gminnych robi starostwo, ten sektor gmina i wtedy faktycznie będzie mniej 
przejazdów i mniej kosztów. A jeżeli chodzi o aspekt, Panie Marku organizacyjny, nie jest, jest i 
finansowy aspekt i Pan zna budżet, jaki jest. Generalnie jest budżet na odśnieżanie? 
Radny Marek Balcerzak: ale ja się zgadzam, ja na to zwracałem uwagę, jeżeli w ubiegłym roku, ja 
już to mówiłem przy przyjęciu budżetu, jeżeli żeśmy do końca czerwca przeznaczyli na bieżące 



utrzymanie dróg ponad 800tys. zł, ja odjąłem fundusz sołecki, który uważam, że nie powinien w to 
wchodzić, a w tym roku na cały rok przeznaczyliśmy 350tys. zł, no to ja nie wiem, i teraz się 
oszczędza, zgadza się, no jest aspekt finansowy, ale nie można liczyć, ustalając budżet, że nie 
będzie zimy, że drogi nie będzie trzeba równać wiosną dróg, bo ja teraz zastanawiam się, co będzie, 
jak przyjdzie wiosna, a po tych mrozach, gdzie jest, będzie ziemia spulchniona i okaże się, że nie 
będzie pieniędzy na równanie i przepychanki będziemy mieli cały rok w 2014, bo nie ma pieniędzy. 
No zgadzam się. Ten, kto planował, powinien zaplanować te pieniądze. I później słyszę, że jeszcze 
właśnie nie wyjeżdża sprzęt, bo może jeszcze się zaoszczędzi. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: ja organizacyjnie sobie poradzę, bo żyjemy w tym czasie, że sprzętu 
jest sporo, tylko jak puszczę 15, czy 20 jednostek o godzinie 5.00, popracują przez te ileś godzin, no 
i efekt będzie za kilka godzin podobny, jaki jest teraz i koszty będą kilka razy wyższe. 
Radny Leszek Woźniak: jak wczoraj dzwoniłem do was tam i Pani powiedziała, rzeczywiście o 
godzinie 4.30, już była. To jak odjeżdżałem, to zjechała ze wsi, jakieś pół godziny temu odwaliła, to 
ja już ledwo wyjechałem.  Jak jechałem, to już świata nie było widać. Tak kurzyło, że teraz już nie 
dojadę do domu.  
Prezes ZK Paweł Czarnecki: wprowadziłem akurat dwie zmiany na JCB, a zawsze było dobrze tam. 
Tam nie było źle, przecież na waszej drodze. Najgorzej jest w Feliksowie u Pana, Panie Leszku. 
Radny Leszek Woźniak: w poniedziałek odwalili i do tej pory nie odwalali, ale nie było sensu 
odwalać, no, bo jak się spojrzało na drogę, a wiało od wschodu, to syn odwalił swoim traktorem, a 
za pół godziny było to samo. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: u was Feliksów jest najgorszy. 
Radny Leszek Woźniak: bo akurat tak jest droga usytuowana, a od wschodu wieje. 
Radny Zygmunt Kieplin: ale Panie Prezesie, Pan mówi tak, tatra była na Helenowie, wczoraj, a 
daleko było od Miałkówka do Kazimierzowa gminną drogę asfaltową odśnieżyć? 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: ja to wyjaśnię. 
Radna Marzena Staniszewska: Panie Prezesie, ja też jeszcze jedno, jak to się stało, że, Pan mi też 
tak powiedział przez telefon, już nie będę powtarzała się, że ci, co byli pierwsi będą ostatnimi. 
Dziwię się, dlaczego Pan nie uruchamia, tzn. w pierwszej kolejności, nie jadą odśnieżać, właśnie  
tak jak Pan Marek powiedział, że w pierwszej kolejności są drogi odśnieżane, nie, nie są, u nas nie 
są odśnieżane, u nas w godzinach popołudniowych i szkoła dzwoni do mnie, żebym ja 
automatycznie załatwiła dowóz, przywiozła dzieci, jak ja, powiedzmy, jestem w innym terenie.   
Prezes ZK Paweł Czarnecki: telefony z PKS się nie urywają i jeżeli są, to interweniujemy. 
Radna Marzena Staniszewska: ja mam do Pana pytanie, dlaczego, jeśli autobus dojeżdża, 
przyjeżdża po dzieci, dlaczego rano nie są odśnieżane. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: mówię, interweniujemy na telefony z PKS, żeby te drogi robić i 
staramy się robić. Być może nie została zrobiona, ale w to wątpię. 
Radna Marzena Staniszewska: moim zdaniem to taka odwrotność troszeczkę została przerobiona, 
czyli najlepiej w godzinach popołudniowych. A w popołudniowych, to jest już za późno, bo osoby 
też są pracujące. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: już powiedziałem 15, czy 20 jednostek by musiało o godzinie 5.00 
wyjechać, jeżeli by nie wiały wiatry, to na pewno i to o godzinie 18.00 by skutkowało, ale są ludzie, 
którzy mają potrzeby nie tylko rano, ale i w godzinach popołudniowych. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: oczywiście każdy z nas 
ma pewnie racje, w całości, albo w części, no zima ma to do siebie, że prawdopodobnie jej się nie 
da opanować w taki sposób, żeby każdy był zadowolony. Rzeczywiście tutaj znaczącym problemem 
jest, to co Państwo tutaj podnosicie, jak gdyby współpraca ze Starostwem, która jest naprawdę 
trudna, ja tam, z tego, co słyszę, to jest dość trudno tam z nimi dojść do porozumienia. 
Rzeczywiście, ja, to i jak Pan Leszek mówi, odśnieżone, za dwie godziny zawiane. No, ale trzeba z 
nią walczyć, z tą zimą. Z takimi skutkami, z lepszymi, ja uważam, że ZK naprawdę się stara i w  
tamtym roku też i opinie ludzi były pozytywne, że w miarę możliwości sobie dawali radę i w tym 
roku też, nona ile mają pieniędzy i funduszy, też myślę, że sobie radzą, tak jak Pan Prezes 
zaznaczył, gdyby tych środków było bardzo dużo, no to można ileś tam, tych jednostek wynająć i to 



będą odśnieżali co godzina, tylko tyle, czy to jest, tak do końca sensowne. 
Skarbnik Gmina Patrycja Rosa: ja tylko chciałaby słowo odnośnie kwestii współpracy z powiatem. 
Gmina Gostynin nie może cedować zadań własnych dla organu wyższego rzędu, więc zawarcie 
takiego porozumienia, że powiat będzie realizował zadania własne gminy, jest niemożliwe, możliwe 
jest odwrotnie, gmina Gostynin zadania powiatu. Tutaj tylko kwesta ewentualnie, nieporozumienia 
między jednostkami, a między zakładami. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Pani Skarbnik, to 
czasami to niekoniecznie wszystko musi być na papierze, może to być również dobra wola, jakaś 
taka chęci współpracy, bo rzeczywiście obwarować to czasami papierami jest trudno, ale dogadać 
się, o czym mówi Pani Ewa, to jest lepsze. 
Radna Ewa Michalska: przecież Urząd Gminy nie odśnieża, tylko ZK, który daje dokumenty i 
wykonuje różne na zewnątrz. 
Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: czyli zakład z zakładem. 
Radny Zygmunt Kieplin: ale my nie liczmy, na powiat, bo oni mają dwie „60-tki” z bocznymi 
pługami i oni tylko mogą odśnieżyć błoto pośniegowe, a nie śnieg.  
Radny Marek Balcerzak: Panie Zygmuncie, nie mają dwóch „60-tek”, bo u mnie chodzi ciężki 
sprzęt, na drogach powiatowych, może u Pana tak jest. 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo no myślę, że o 
tych drogach moglibyśmy jeszcze dyskutować długo. 
Radny Leszek Woźniak: ja kiedyś jak byłem młody, to były tzw. szarwarki, tutaj nie ma organizacji, 
przecież Wójt powinien nakazać sołtysowi, słuchajcie, nie ma tak, tak, przecież teraz ludzie na wsi 
mają sprzęt. Ja nie wiem, mój syn, jak ktoś się zakopie, to tylko dzwonią do niego, no i co i jedzie. 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: dobrze, że jest uczynny, ale zmusić 
nie można. 
Radna Ewa Michalska: to jest inna sytuacja. 
Radny Leszek Woźniak: zmusić nie można, ale można coś nakazać ludziom, bo siedzą w domu, 
mogliby coś po odśnieżać. 
Prezes ZK Paweł Czarnecki: to, co Pan Leszek mówi, to chciałbym skorzystać z okazji i 
podziękować Panu Andrzejowi, za to, że wspomaga nas nie tylko swoją obecnością, ale i swoim 
sprzętem. 
 
Do punktu 13-go. 
Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 9.30 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym,  
Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom Urzędu Gminy, Sołtysom i 
wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XL Sesji Rady Gminy i zamknął je. 
 
Protokółowała: 
A. Maślana 
       Przewodniczący Rady Gminy 

                Tomasz Bronisław Lewandowski 


